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CENÍK INZERCE ŽIVOTA BĚCHOVIC

1/31/2 1/4

A4
A4 A4 A4

1/8
A4

1/16
A4

1/6
A4

Velikost 1 strany A4-uvnitř         3 840,- Kč
Velikost 1 strany A4-poslední strana         4 480,- Kč

Velikost 1/2 strany A4-uvnitř         1 920,- Kč
Velikost 1/2 strany A4-poslední strana         2 240,- Kč

Velikost 1/3 strany A4-uvnitř         1 440,- Kč
Velikost 1/3 strany A4-poslední strana         1 680,- Kč

Velikost 1/4 strany A4-uvnitř            960,- Kč
Velikost 1/4 strany A4-poslední strana         1 120,- Kč

Velikost 1/6 strany A4-uvnitř            720,- Kč
Velikost 1/6 strany A4-poslední strana            840,- Kč

Velikost 1/8 strany A4-uvnitř            480,- Kč
Velikost 1/8 strany A4-poslední strana            560,- Kč

Velikost 1/16 strany A4-uvnitř            240,- Kč
Velikost 1/16 strany A4-poslední strana            280,- Kč

Uvedené ceny jsou včetně DPH.

Ceník je platný od 1.1.2016
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SLOVO STAROSTY

pojedu do práce na kole nebo 

MHD a na konci dne zaleju               

i stromy před domem na ulici. To 

proto, aby i v těch vedrech měly 

šanci přežít.

I tak si myslím, že toho pro svůj 

okolní mikrosvět dělám dost. 

Domnívám se, zcela neskromně, 

že dokonce víc než všichni ti 

profesionální křiklouni a hrdinové 

sociálních sítí. Každou z těch věcí, 

kterou totiž sám doma udělám, každou pet-lahev, kterou 

vytřídím, každý rohlík, který si zbytečně nekoupím, abych ho 

pak vyhodil, i každý strom, který prostě jen tak zaleju, každý z 

těchto kroků totiž sledují moje děti. A já jim bez nějakého 

nucení, okázalosti            a výhrůžek každý den mohu 

ukázat, kterým směrem by bylo lepší jít. (Jen to zhasínání se 

pořád nedaří…. :) )

Věřím, že i mezi vámi je většina těch, kteří denně cílíte své 

malé krůčky k tomu, aby svět okolo nás byl o zase kousek 

lepší. Jistě, stojí to o trochu víc času. Efekt z toho, co ale              

nad rámec svých denních povinností uděláme, bude 

obrovský. Možná se neukáže hned. Do budoucna se však 

stane zdaleka nejlepší naší časovou investicí. Kromě 

vzrostlého stromu před domem, méně pet-lahví okolo silnic  

a dobrého příkladu pro děti se možná i naučíme lépe 

hospodařit s komoditou, která se pomalu, ale jistě stává tou 

nejdražší: naším vlastním osobním časem. Nelze recyklovat, 

ani se pro něj vrátit. Můžeme ho jen lépe využít. Chtěl bych 

proto všem popřát, aby svůj čas využili co nejlépe. Ne nutně 

na maximum příležitostí, ale každopádně co nejhodnotněji.

V září mi dovolte vás pozvat na celou řadu pohodových 

společenských, ale i sportovních akcí. Běchovice v září ožijí 

Dnem zdraví, Svátkem sousedů i oběma běžeckými podniky. 

Bude tedy dost příležitostí, jak kvalitně strávit čas se svými 

známými a přáteli, a utužit tak dobré vztahy v naší 

společnosti. Na všechny akce naleznete pozvánky uvnitř 

tohoto vydání ŽB. Já osobně se pak s vámi na všech 

zmíněných akcích těším na viděnou.

Přeji pohodové babí léto.

Ondřej Martan, 

váš starosta

Milí Běchovičáci,

to nám to uteklo…

Letošní prázdniny byly patrně ty nejrychlejší, které jsem 

zatím prožil. Ne že bych se nesnažil si odpočinout a trochu 

zvolnit. Snaha tu jistě byla. Ponocoval jsem, přibral 4 kila             

a dokonce i vyrazil s dětmi k moři. S telefonem a přístupem           

k internetu to ale opravdový relax nebyl.

Denně bylo na co koukat. Teenagerka z Dánska se rozhodla 

zachránit oteplující se svět jízdou po rozbouřeném moři.             

V Rusku zahořela tajga. V Brazílii hoří deštné pralesy                  

a v Horních Počernicích chytila louka. Globálně i lokálně 

zajímavé a v mnoha ohledech pozoruhodné momenty. Oči 

přecházejí, hlava pracuje a sociální sítě jedou na plné 

obrátky.

Stejným způsobem se v posledních dnech a týdnech 

horečně debatuje o boji proti klimatickým změnám. Málokdo 

o tom ví něco víc než to, co mu sdělí ekologičtí aktivisté 

prostřednictvím médií a sociálních sítí. Novodobí svazáci 

boje proti oteplování planety vám vysypou z rukávu vše, co 

byste neměli dělat a jak svému okolí škodíte, pokud 

používáte plasty a vozíte děti autem do školy. Co na tom, že 

opravdoví klimatologové a ekologové k tomuto tématu zatím 

většinou mlčí. Jistě, Země se otepluje. Proč, to ale zatím 

jasno není.

Z výše uvedených řádků je možná cítit moje jistá osobní 

skepse k tolik modernímu boji za lepší klima. A je cítit 

správně. Mám pocit, že podobné povrchní hony za lepšími 

zítřky u mnoha lidí nahradily péči o základní hodnoty naší 

civilizace. Hledání cesty k vzájemnému kompromisu 

prostřednictvím diskuse. Zakrytí neschopnosti žít                  

v partnerském vztahu a přivést na svět do harmonické rodiny 

děti. Bylo by asi zajímavé zmapovat, kolik z těch největších 

bojovníků za lidská práva, práva menšin, klimatické změny 

apod. má úplnou rodinu, kde se denně musí postarat o děti, 

udělat s nimi úkoly a zeptat se jich u večeře, co se jim ten den 

povedlo. Ať se snažím jakkoli, já čas na boj s klimatem 

bohužel (a možná i bohudík) nemám. Omezím se tak na věci, 

které ale již jako jeden z nejlépe třídících Evropanů dělám – 

pečlivě vytřídím odpad. Poctivě půjdu a zhasnu za svou 

ženou každou zbytečně rozsvícenou žárovku. Když to půjde, 

Městská část Praha - Běchovice 

Vám oznamuje, že 

Program jednání bude oznámen na úřední desce Úřadu MČ.

6. jednání Zastupitelstva Městské části Praha-Běchovice

proběhne ve středu 
na ÚMČ Praha – Běchovice, Českobrodská 3, Praha 9 

18. září 2019 od 18 hodin 



strana 4

Na svém 19. jednání dne 26.6.2019 mimo jiné Rada 
MČ projednala:

Na svém 20. mim. jednání dne 3.7.2019 projednala:

Na svém 21. jednání dne 3.7.2019 mimo jiné 
projednala:

źnávrh na l ikvidaci a vyřazení nepotřebného                       
a nepoužitelného majetku 

źnávrh na souhlas s úpravou pojištění majetku MČ Praha – 
Běchovice

źnávrh na snížení nájemného v prostorách k podnikání 
Stará pošta, provoz 2 – prodejna

źnávrh na schválení nákupu zavlažovacích vaků
źnávrh na souhlas s prodloužením doby umístění 

kontejnerů na obnošené ošacení a obuv v MČ Praha - 
Běchovice

źnávrh na uzavření Smlouvy o nájmu části pozemku parc. 
č. 727, v k.ú. Běchovice

źnávrh na souhlas s výměnou zásobníku na teplou vodu         
v objektu šaten v areálu SANK

źnávrh na schválení výběru zpracovatele požadavků 
dotčených orgánů státní správy pro investiční akci 
„Zvýšení kapacity ZŠ“

źnávrh na schválení výběru dodavatele pro VZ s názvem 
„Zvýšení kapacity MŠ Praha – Běchovice“

źnávrh na zadání architektonické studie „Vestavba 
ubytovacího zařízení v areálu Staré pošty“

źnávrh na souhlas s úplatným převodem pozemku parc.č. 
1409/7 v k.ú. Běchovice, z vlastnictví hl. m. Prahy                 
do vlastnictví ČR, s právem hospodařit pro Správu 
železniční dopravní cesty, s.o.

źnávrh na uzavření servisní smlouvy – VZT v objektech             
v areálu Stará pošta

źnávrh na schválení úpravy WC na WC pro invalidy             
v objektu ZŠ Praha – Běchovice

źnávrh na výběr zpracovatele požadavků dotčených 
orgánů státní správy pro investiční akci „Změna využívání 
polyfunkčního domu Mladých Běchovic 2“

źnávrh na uzavření dodatků č. 6 ke Smlouvě o dílo            
na zajištění prací spojených s údržbou majetku, veřejné 
zeleně a veřejných prostor ve správě městské části

ź návrh na výběr zhotovitele rekonstrukce In-line dráhy 

źnávrh Rozpočtového opatření č. 18/19 – dotace z VHP
źnávrh Rozpočtového opatření č. 19/19 - neinvestiční 

dotace na provoz JSDH

RADA A ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

źnávrh Rozpočtového opatření č. 20/19 - poskytnutí 
neinvestiční dotace na činnost dobrovolných hasičů

źnávrh Rozpočtového opatření č. 21/19 – výsledky 
finančního vypořádání za rok 2018

źnávrh Rozpočtového opatření č. 22/19 – zvýšení 
rozpočtu

źnávrh rozpočtového opatření č. 23/19 - likvidace 
ekologických zátěží, veřejný prostor, parky, výsadby          
a výkupy

źnávrh Rozpočtového opatření č. 24/19 - Zvýšení kapacity 
ZŠ

źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky v nemovitosti Mladých Běchovic č.p. 2, Praha – 
Běchovice, byt č. 2/266 – 3. prodloužení

źnávrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky v nemovitosti Mladých Běchovic č.p. 2, Praha – 
Běchovice, byt č. 2/153 – 3. prodloužení

ź·návrh na uzavření dodatku ke smlouvě o nájmu bytové 
jednotky v nemovitosti Mladých Běchovic č.p. 2, Praha – 
Běchovice, byt č. 2/161 – 3. prodloužení

źnávrh pronájmu část i  střechy pro umístění 
telekomunikačního zařízení

źnávrh dodatku k pojistné smlouvě CAS 20
źnávrh návštěvního řádu mola, altánu, rybníku a jeho okolí
źnávrh variant studie Parku padlých
źnávrh na uzavření Smlouvy o poskytování regionálních 

knihovnických služeb v rámci regionálních funkcí
źnávrh na převzetí majetku nepatrné hodnoty                  

po zemřelém M.T, kterému MČ Praha – Běchovice 
vypravila sociální pohřeb

źnávrh na souhlas s výsadbou nových stromů podél ulice 
Českobrodská

źnávrh na souhlas s vyhlášením VZMR s názvem „Údržba 
zeleně 2019-2022“

źnávrh na souhlas s vyhlášením VZMR s názvem „Zimní 
údržba komunikací 2019-2022“

źnávrh na vyhlášení VZMR – zpracování projektové 
dokumentace „Dostupné bydlení – lokalita Mladých 
Běchovic“

źnávrh na nominaci starosty do Dopravní komise Svazu 
měst a obcí ČR

źnávrh na souhlas s předloženou PD „Novostavba 
rodinného domu na parc. č. 1290/56 v Praze – 
Běchovice“

źnávrh na uzavření dodatku č. 4 ke smlouvě o dílo                  
pro veřejnou zakázku s názvem „Revitalizace původní 
požární nádrže vč. přímého okolí“

RNDr. Soňa Beroušková
             tajemnice ÚMČ

ÚMČ Praha - Běchovice

Českobrodská 3
190 11 Praha 9

+ 420 281 028 611

podatelna@praha-bechovice.cz

.........................................................................................

.........................................................................................

..........................................................................
 

@

Úřední hodiny:
Pondělí 8-12  13-17
Středa   8-12  13-18
Pátek    8-12
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE 

Úřad městské části Praha - Běchovice informuje, že
 
dle par. 29 odst. 1, písmeno n), zákona č. 133/1985 Sb., o požární ochraně, ve znění pozdějších předpisů, mají obce, obecní 
úřady povinnost organizovat preventivně výchovnou činnost.  Rádi bychom vás tímto způsobem informovali o kampani, jejímž 
smyslem a účelem je zacílení na konkrétní problém, který souvisí s bydlením, ve snaze snížit počet obětí a výši škody                   
na majetku. 

Věříme, že za pomoci tohoto informačního letáku řadě mimořádných událostí společně zabráníme.
ÚMČ

POŘADOVÉ ČÍSLO 1.

TÍŠŇOVÁ VOLÁNÍ
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

Kompostéry
 
Milí přátelé, zahrádkáři a malí zemědělci,
 
vedení úřadu MČ zjistilo, že další kolo pro možnost získání dotace - přidělení kompostérů již bohužel vypsáno nebude. 
Současný dotační program byl ukončen ze strany Státního fondu životního prostředí a další dotační program vyhlášen 
není.
Pro ty, kteří se stihli přihlásit v 1. výzvě (tzn. požádali prostřednictvím ÚMČ), se předpokládá předávání kompostérů                  
v druhé půlce října. Bližší informace budou uvedeny na webových stránkách úřadu a prostřednictvím FC. 

Jiří Klůna, 
radní MČ
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ÚŘAD MČ PRAHA - BĚCHOVICE

INFORMACE ZE SOUSEDNÍCH MČ
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NOVINKY V BĚCHOVICÍCH

Designové lavičky

V průběhu léta byly instalovány 2 nové designové lavičky v 
ulici K Železnici v Běchovicích 2. Instalace proběhla              
na přání místních seniorů, kteří tak mohou lavičky využít při 
cestě z MHD. Design laviček vytvořili na míru pro MČ 
architekti manželé Tomkovi. Jedná se o zobrazení siluety 
běžce, který svým tělem vytváří kovovou nohu lavičky. 
Instalace v Běchovicích 2 není rozhodně poslední.             V 
průběhu dalších měsíců a let bychom rádi doplnili lavičky na 
místa, kde budou využívány, a najdou tedy své uplatnění. Své 
nápady a podněty pro případná další umístění laviček můžete 
zasílat na podatelnu MČ.

Petr Vich,
místostarosta MČ

Semafory

V průběhu srpna došlo na přechodu pro chodce  v Běchovicích 2 ke kompletní rekonstrukci semaforů. Nové semafory budou 
lépe komunikovat s těmi ostatními na Českobrodské. V optimálním případě by měly tvořit tzv. zelenou vlnu. Při rekonstrukci 
došlo i k odstranění semaforů a přechodu pro chodce u parkoviště P+R. Tento krok považujeme za chybný a minimálně přechod  
pro chodce zde budeme chtít zachovat.

Michal Jiřík,
radní MČ
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Oprava fasády na radnici 

Léto jsme využili i pro opravu fasády radnice MČ. Stávající 
fasáda byla opatřena nevhodným porézním nátěrem, který 
neumožňoval pravidelnou údržbu mytím. Původní barva na 
budově tak působila zašle a ve spodní části neupraveně. 
Nově bude radnice opatřena nátěrem, který umožní 
pravidelnou a jednoduchou údržbu.

Ondřej Martan,
starosta MČ

 

Park před samoobsluhou prochází přeměnou

Park před samoobsluhou prochází proměnou.

Nově budou vystavěny cestičky 
a vysazeny další stromy a keře.
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OHLÉDNUTÍ ZA DĚNÍM V BĚCHOVICÍCH

Osud bříz je zřejmě zpečetěn 

Smutné je to koukání na masivní úhyn stromů, na které 
jsme byli dosud zvyklí a které nám dělaly radost v našich 
ulicích, sadech a parcích. Borovice, smrky, ale nově i břízy 
a topoly nám hynou všem před očima. Vinu na tom nese 
pokaždé něco trochu jiného, a přeci v podstatě to samé. 
Hlavním strůjcem úhynu smrků se stal všem dobře známý 
lýkožrout smrkový alias kůrovec. Ten ostatně napadá i již 
zmíněné borovice, i když ne v takové míře, která by 
způsobila kalamitu. U břízy bělokoré pak úhyn způsobuje 
choroba – tracheomykóza. Ačkoli se jedná o různé příčiny 
úhynu, jejich společným jmenovatelem se stává sucho.             
U všech zmíněných druhů jde o rozsáhlé období sucha          
z let předešlých, neboť úhyn ve větších počtech byl 
zaznamenán již v roce 2018 a dokonce v roce 2017. 
Stromy, které jsou náročnější na stabilní přístup vody, tak 
neměly šanci v posledních 3 letech přežít. 
Proč vlastně tedy o úhynu stromů psát, když to každý vidí? 
Běchovice mají jako jeden z nejpočetnějších druhů 
stromů v parcích a stromořadích zastoupenou právě 
břízu. Kamkoli se přitom podíváte – k rybníku, do parků,            
k Sociálním službám Běchovice apod., všude je úhyn 
opravdu znatelný. Uhynulé stromy naleznete téměř                 
na celém katastru Běchovic a bude naprosto nezbytné je 
odstranit. Na jejich místě nemohou zůstat prázdná místa, 
a proto MČ hledá jejich vhodnou druhovou náhradu. Zatím 
ve výběru podle zkušeností dominují javor mléč/babyka, 
platan, jasan nebo lípa. 
V rámci péče o stávající dřeviny - keře i stromy - tak bude 
letos přikročeno k redukci počtu bříz o nemocné, anebo 
zcela uhynulé kusy. V místě jejich pokácení dojde               
k náhradní výsadbě hodnotnějšími a zejména odolnějšími 
dřevinami. Chtěli bychom vás touto cestou požádat                
o součinnost. V případě, že je ve vašem okolí uhynulá, či 
nemocná bříza, ale i například i jiný strom, který jeví 
známky nemoci (významné proschnutí koruny apod.), 
žádáme vás, abyste nám dali vědět nejlépe 
prostřednictvím mailu, kde přesně označíte místo a druh 
stromu. Městská část provede buď jeho ošetření, anebo 
pokácení a následnou výsadbu stromu nového.

Ondřej Martan,
starosta MČ
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In-line dráha

In-linový okruh ve Sportovním areálu Na Korunce dostal 
po 13 letech nový povrch. Vyspraveny byly nerovnosti, 
ulomené krajnice i poškozené obruby! Nový povrch           
na našem in-line okruhu je v soutěžní kvalitě.

Přijďte ho vyzkoušet a zabruslit si. Těšíme se na vás! 

Ondřej Martan,
starosta MČ
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SOCIÁLNÍ SLUŽBY BĚCHOVICE

Vážení čtenáři,

máme za sebou nejteplejší 
měsíce v roce. Na jednu stranu 
je to opravdu hezké a zvláštní 
období, na druhou stranu je to 
čas hektický. Pro organizaci, 
která funguje 24 hodin denně, 
365 dní v roce, je to období - dá 
se říci -  nejnáročnější. Přejeme 
si, aby si všichni zaměstnanci 
odpočinuli, pobyli s dětmi, užili si 
také prázdnin. Na druhou stranu musíme být zástupní, takže 
pro pracovníka, který zrovna není na dovolené, je frekvence 
služeb a pracovní činnosti mnohonásobná. Troufnu si říci, že 
jsme to zvládli výborně. Děkujeme všem kolegům                         
za nasazení, které klientům věnují. 
A jak se dařilo klientům? Každý by o sobě řekl určitě něco 
jiného. Všeobecně ale mohu říci, že z hlediska společného 
setkávání to bylo skvělé. Každý den využili obyvatelé domů              
s pečovatelskou službou a klienti odlehčovací služby co 
nejvíce příležitosti strávit čas venku, popovídat, podiskutovat  
s ostatními. Takové „hemžení“ zažijete opravdu jen v období, 
kdy je počasí příznivé. Klienti, kteří se mohou pohybovat 
pouze s doprovodem, využili individuálních procházek            
s pečovatelkou po okolí. Velmi oceňujeme, že k rybníku, kde 
byl příjemný stín a klid, se dá dostat pohodlně i s invalidním 
vozíkem.   V srpnu jsme si opekli buřty. Finančně na to přispěli 
dárci z akce vánočních dárků pro seniory, za což jim 
děkujeme. Takové akce mají smysl po celý rok. Grilovací 
sezonu chceme ukončit během září nebo října, jak nám počasí 
dovolí. 
Závěrem chceme moc poděkovat obyvatelům, kteří se vzorně, 
dobrovolně a pro radost starají o venkovní záhony, muškáty  
na oknech a celkově o prostory kolem budov. 

Martina Rafačová
sociální pracovnice, koordinátorka aktivit

tel.: 775 997 853, martina@cssb.cz
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Nový automobil 

Sociální služby Běchovice obměňují po téměř 12 letech vozový park. Díky vícezdrojovému financování bylo možné zakoupit 
nový vůz s nejvyšší výbavou pro přepravu klientů a zajištění plynulého provozu sociálních služeb. Slavnostního předání vozidla 
do užívání , které z rukou starosty MČ  převzal  ředitel SSB, se zúčastnili také  zaměstnanci a klienti organizace. Tímto počinem 
dojde ke skokovému zvýšení komfortu při poskytování sociálních služeb. Poděkování patří všem, kteří se podíleli                     
na vyjednávání, financování a rozhodování o obnově vozového parku organizace.
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KULTURA - pozvánky



KULTURA - pozvánky
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KULTURA - pozvánky

SUDOKU

Srdečně děkuji panu starostovi a zastupitelům za blahopřání k mému životnímu 
jubileu.  A panu Jiříkovi za milou návštěvu a předání dárku.

 
Pavla Váňová

Děkuji za gratulaci k mým devadesátým narozeninám Martině Vlkové, která mi předala 
dárky od MČ Běchovice a kamarádům za gratulace a hezkou atmosféru při společné 

oslavě.
Karel Jech

Děkuji panu starostovi Martanovi za blahopřání k mému životnímu jubileu a panu Jiříkovi za milou 
návštěvu a dárek.

Vlasta Beránková

Děkuji p. Ing. Ondřeji Martanovi, starostovi Městské části Praha - Běchovice, za milé přání a zastupiteli MČ 
p. Michalu Jiříkovi za příjemné posezení při předání daru k mým 80. narozeninám.

Ing. Jan Hruška

Sudoku č. 1

Sudoku č. 2

PODĚKOVÁNÍ OD OSLAVENCŮ

SUDOKU
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POLICIE INFORMUJE

Poříční útvar strážníků
 má novou detašovanou služebnu

Strážníci Poříčního útvaru pražské městské policie využívali 
71 let starý ponton. Nyní dostali zbrusu nový, moderní, 
protože stejně jako jejich kolegové na „zemi“ i oni ve „vodě“ 
potřebují kvalitní technické vybavení. Nový ponton pořídila 
městská policie za necelých 11,5 miliónů korun bez DPH.
Náměstek primátora Petr Hlubuček k tomu řekl: „Poslední 
velká obměna technického vybavení proběhla v roce 2016, 
kdy strážníci dostali novou loď. Jednasedmdesát let starý 
ponton využívala pražská městská policie 11 let, a protože by 
další lodní osvědčení ke způsobilosti pro plavbu na vodě 
tento ponton nedostal, bylo nutné pořídit nový.“ 
Nový ponton lze rozdělit na dvě základní části, a to 
plovákovou soustavu a obytnou nástavbu. Plováková 
soustava je složena z 10 samostatných plovákových 
ocelových těles, do kterých je zakomponovaná nádrž                
na odpadní vody, a z ocelového rámu, který tvoří základnu   
pro nástavbu. Nástavba je řešena jako nízkoenergetická 
stavba. Vnitřní prostory odpovídají nezbytnému pracovnímu 
zázemí pro nepřetržitou 24 hodinovou službu až šesti 
strážníků ve čtyřech směnách a technickému zázemí až             
pro čtyři lodě, které Poříční útvar využívá. Součástí vnitřních 
prostor je také kuchyňka s jídelnou a obývací částí, koupelna 
s umyvadlem a sprchovým koutem, toaletou a 4 samostatné 
šatny. Dále je zde technická místnost, velký sklad, jehož 
součástí jsou 4 samostatné úložné kóje na potápěčskou 
výstroj a sušárna této výstroje. Velký sklad bude sloužit               
i k uložení nafukovacího člunu v zimních měsících.
„Dodavatel nového pontonu vzešel z veřejné zakázky,                
v rámci které byla stanovena maximální předpokládaná 
hodnota na 13 miliónů bez DPH. Podmínkou byla také 
projektová dokumentace a schválení Státní plavební správy. 
Vítěz, společnost Loděnice Vltava, s.r.o., dodal nový ponton 

za necelých 11,5 miliónů korun bez DPH,“ uvedl ředitel 
městské policie Eduard Šuster.
Pražská městská policie má Poříční útvar od roku 2003             
a od té chvíle strážníci dohlíží na Vltavu v nepřetržité hlídkové 
činnosti. Díky nim se podařilo zachránit už 19 lidí, kteří byli           
v bezprostředním ohrožení života. K další činnosti patří tisíce 
dalších zákroků proti nelegálnímu rybolovu, neosvětleným 
plavidlům, předmětům v toku a mnohé další. 
Starý ponton byl postaven v roce 1948 a zpočátku sloužil jako 
plovárenská šatnová hala na Vyšehradských plovárnách. 
Poté sloužil jako plovoucí zařízení hasičské základny, než byl 
v roce 2008 předán do užívání městské policie. 

Jiřina Ernestová,
Městská policie hlavního města Prahy

Parkování pro invalidy – 
stále velký problém! 

Kdy na něm zaparkovat 
můžete a kdy ne?

Každé parkovací místo vyhrazené pro 
invalidy musí být označeno dvěma 

dopravními značkami – vodorovnou a svislou. Symbol 
invalidního vozíku se objevuje ve vodorovném provedení 
přímo  na vyhrazeném místě, ale zároveň musí být                    
i ve svislé značce „Vyhrazené parkoviště“. Zastavit a stát               
na takovém místě mohou jen vozidla se speciálním 
parkovacím průkazem, který se vydává pouze držitelům 
karty ZTP a ZTP/P. To platí i na vyhrazených parkovacích 
místech u obchodních center – pozemky jsou sice soukromé, 
ale určením a charakterem jde o veřejně přístupné 
komunikace. Řidičům, kteří na místě pro invalidy parkují           
bez oprávnění, hrozí finanční postih až do výše 10 tisíc korun 
nebo i odtažení vozidla. 
Nad všemi sankcemi by ale měla být obyčejná lidská 
slušnost a ohleduplnost. Pokud budete někdy parkovat               
na místě vedle vozidla invalidy, ponechte prosím vedle něj 

více místa (přímo zákon stanovuje 1,2 m) – nastupovat                
s berlemi, nebo se na místo řidiče dostávat z invalidního 
vozíku, není opravdu jednoduché.

Jiřina Ernestová,
Městská policie hlavního města Prahy
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INZERCE

Připravit, pozor, start!

Mnohokrát odstartoval závod malých závodníků při Pivním pětiboji 
Petr Vich. To si neúnavně pětice nadšených dětí krátila čas mezi 
jednotlivými disciplínami. Připomnělo mi to, že se nezadržitelně blíží 
54. ročník Mladých Běchovic. Budou 21. září 2019, je tedy nejvyšší 
čas zvýšit tréninkové dávky  a doladit formu. 
Jaké nás čekají novinky? Především připravujeme lepší orientační 
bannery, aby nově příchozí netápali. V loňském roce jsme vyzkoušeli 
úschovnu na kočárky, protože se nám množí závodníci, kteří musí být 
do prostoru závodu dopraveni. Tuto službu letos zopakujeme              
a umožníme uschovat i jiná přibližovadla - kola nebo koloběžky. Další 
vyzkoušenou novinkou jsou čísla pro doprovod závodníků                           
v kategorii Naděje I (nar. 2017/2018) - pouze těm je umožněn vstup  
na trať. Doprovod dětí v kategoriích Naděje II (2016)  a Naděje III 
(2015) může pouze na startovní čáru. Tam pomůže dítěti odstartovat  
a druhý doprovázející má možnost čekat svého borce za pomocnou 
cílovou čárou. Závodníci  v kategorii Naděje IV (2014) na 130 metrů 
budou  na start odvedeni vedoucím kategorie. 
I v letošním roce čekají na závodníky zajímavé ceny, které se nám 
podařilo získat pomocí řady sponzorů. Pro závodníky máme 
připravené stavebnice od firmy PEXI a mnoho dalších cen                
od hlavního sponzora firmy PRE. Ceny budou předávat, kromě 
vedení jednotlivých firem, i starostové okolních obcí. Vylosovaný 
závodník odjede na kole od firmy IPEX. Další pěknou cenou je 
kamera. Získá ji závodník, kterému se podaří odhadnout počet běžců 
v cíli letošního závodu. Tuto možnost mají pouze ti, kteří se přihlásí 
předem na www.mladebechovice.cz. Startovní listina je již 
otevřena, takže neváhejte a navštivte naše stránky, kde můžete najít 
podrobný rozpis závodu.

Jan Jech,
ředitel závodu

Palivové dřevo
Stupice u Koloděj

728 272 687, 776 834 911
e-mail : pilastupice@email.cz

Hledám pečovatelku pro ležící pacientku 
zde v Běchovicích.

Náplň práce: osobní hygiena, pomoc při oblékání, 
polohování, podání stravy a související činnosti.

Kontaktní telefon 604 926 000 nebo benels@seznam.cz
Dobré platové podmínky.

SPORT
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V Běchovicích vystartuje již po 123. slavný běžecký závod

Nejstarší běžecký závod v Evropě vystartuje již po 123. z Běchovic 
a svůj cíl má u Gymnázia Na Pražačce na Žižkově.

Silničních deset kilometrů z okraje Prahy směrem do centra má velice dlouhou tradici.

Podobnou se na celém světě může pochlubit vlastně jen věhlasný Bostonský maraton – oba závody se poprvé konaly  
na jaře roku 1897. 
Letos tedy píší Běchovice-Praha již 123. ročník.
Termín se během let ustálil na poslední zářijovou neděli, která letos připadá na 29. 9. Trať zůstává stejná, se startem                  
od symbolického patníku na 13. km českobrodské silnice v Běchovicích, do cíle Na Pražačce. A prověří běžecké 
schopnosti, neboť po mírně zvlněných  třech čtvrtinách čeká na vytrvalce nejtěžší část v závěru, kde je nejen obávaný 
kopec v Hrdlořezích, ale do kopce stoupá i poslední kilometr a půl od tramvajové smyčky na Spojovací.

Odměnou je pro všechny účastníky – vedle radostných pocitů v cíli – funkční tričko Nike, upomínkový odznak, ale třeba 
také snímek z trofejí z cílového fotokoutku.

Online přihlášky je možné podat do pondělí 16. září, na místě to pak půjde, jen pokud nebude vyčerpána kapacita.

Buďte s námi součástí běchovické tradice.

www.bechovice-praha.cz
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NÁBOR DĚTÍ DO TENISOVÉHO ODDÍLU - TJ SOKOL BĚCHOVICE – ZÁŘÍ

TENISOVÝ ODDÍL POŘÁDÁ NÁBOR DĚTÍ VE VĚKU OD 4 LET DO 18 LET
TRÉNINKY - 1 AŽ 2 KRÁT TÝDNĚ V AREÁLU NA KORUNCE 580

DNY: pondělí až pátek od 15h do 19h
CENA: DOHODOU S TRENÉRKOU DLE POČTU HRÁČŮ VE SKUPINĚ

Pokud máte zájem, přijďte se podívat na hodinu tenisu, kde se Vaše dítě může zdarma do tréninku zapojit a tenis si 
vyzkoušet. Je to náročný sport na pohyb, soustředění, rychlost a obratnost. 
Máme zájem o sportovně nadané děti, které při přijímání do tenisového oddílu budou prověřeny z běhu, házení 
míčkem, člunkového běhu mezi kužely, obratnosti a celkové rychlosti.
Talentované děti, které jsou vybrány do závodního tenisu, registrujeme a mají možnost hrát turnaje v rámci celé 
republiky a jsou registrované v ČTS. Pro děti pořádáme turnaje a příměstské campy, pro rodiny soustřední na horách          

o prázdninách.

Děkujeme také členům výboru Sokolu Běchovice za letitou podporu           
a poskytování prostor k našim tréninkům po celý rok, zvláštní 
poděkování pak míří k Tomáši Platilovi a Ing. Janu Hřebíčkovi.

Tréninky vede: Mirka Melicherová, trenérka 1. třídy, bývalá ligová 
hráčka.

Kontakt:  775 030 846  
mail: melicherova.mirka@seznam.cz
www.tenisovaskola.net

Běchovickým sršňům 
konečně začaly podzimní soutěže 

 
Začátek soutěžního podzimu je tady, prázdniny jsou 
bohužel dávno pryč…
 S minulou sezónou jsme se ale ještě před jejich začátkem 
rozloučili na tradičním domácím červnovém turnaji 
Běchovický sršeň. Tentokrát se zúčastnilo 9 týmů 
mladších přípravek a na hřišti se rozjelo množství zápasů, 
každý hrál s každým. Běchovičtí sršni B obsadili konečné 
8.místo, Běchovičtí sršni A ale postoupili do finále! 
Soupeřem byl Újezd nad Lesy, obhájce poháru                 
pro šampióna. Přestože naši tlačili a hrálo se prakticky jen 
na soupeřově polovině, finále nakonec musely 
rozhodnout penalty. A v těch jsme neuspěli… Pohár si 
tedy nakonec odvezli zpět do Újezda, ale příští rok jim ho 
určitě sebereme! 
Letošní útěchou mohl být alespoň  fakt, že Sršni hráli 
opravdu nejlépe a měli jsme i nejlepšího střelce turnaje, 
Šimona  Klůnu!
17.srpna našim borcům začalo letní soustředění, letos             
v Nepřívěci u Sobotky. Potrénovali jsme s míčem               
i bez míče, chodili na výlety. Jako vždy to bylo, i díky 
trenérům, fajn.
Nikdy není pozdě se k Běchovickým sršňům připojit.            
Kdo si chce zahrát fotbal v nejhezčích dresech široko 
daleko, může se k nám přidat. Kontakty najdete na našich 
stránkách  v sekci NÁBOR.

 
Alan Hejma 

 

www.bechovictisrsni.cz
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Karneval na bruslích, loučení se školním 
rokem a příprava na prázdniny

Dne 26. června jsme se domluvili, a kdo chtěl, tak si přišel zabruslit 
v masce. Každý přinesl nějakou dobrůtku, a tak jsme bruslení 
ukončili o něco dříve, abychom to vše stihli zbaštit a v teple se nám 
to nezkazilo. Nejrychleji zmizel plněný čokoládový perník 
připravený babičkou Berty Březinové. Děti milují ovoce a jakékoliv 
chipsy a slané či sladké tyčky a lízátka. Snědeno bylo vše                
do posledního drobečku. Tímto jsme se také rozloučili se školním 
rokem, s tím, že díky přípravě a zhotovení nového povrchu                 
na areálu Na Korunce v období prázdnin budeme místo bruslení 
chodit běhat a jezdit na kole na výlety do okolí. To se nám také 
první středu v měsíci srpnu, 3.8. podařilo. Najeli jsme za 2h            
s přestávkou na krmení koníků na Blatově a krmením oveček               
v Klánovicích v lese u hájovny cca 15 km. Kdo bude chodit                    
v průběhu prázdnin běhat, připravuje si fyzičku na akci v září                 
s Terezkou Maxovou, a to bude Teribear. Už se těšíme, jak se                
s oddílem dětí i rodičů zúčastníme. A také tipujeme, kolik dáme             
za oddíl společných ušlých či uběhnutých kilometrů. Co nás určitě 
od 2.9 zase čeká, je každé pondělí a středu bruslení od 18 do 19h, 
a to již na novém povrchu na areálu Na Korunce. 15.9. se těšíme                
na náš letošní jediný závod, tentokrát ne v běhu, ale na bruslích             
v Praze na Rohanském ostrově: Life In line 2019. Pojedeme pro 
radost a v naší společné bruslařské skupině.

Za oddíl kolečkového bruslení Ivana Kafková

F
o

to
: 

L
u

ci
e

 K
u

b
á

to
vá

, 
Iv

a
n

a
 K

a
fk

o
vá

 

CZECH IT MATE!
 
Dne 9. srpna 2019 se poprvé v České republice konala šachová 
událost v Italském kulturním institutu na Praze 1 pod záštitou 
italské ambasády. Šachová jednička České republiky, GM David 
Navara (FIDE ELO 2724), odehrál 2 online partie s šachovou 
jedničkou z Itálie, GM Daniele Vocaturo (FIDE ELO 2615), který 
přijel z Říma se svou přítelkyní WFM Danielou Movileanu, 
šampionkou v ženské kategorii v roce 2015 v Itálii. Výsledek byl 
zcela diplomatický a překvapující: 1 - 1. Jelikož nebylo dost 
času, šachový armagedon (odveta) se nekonal. Obě partie 
můžete vidět na: 

Poté se velmistři utkali s 20 lidmi, kteří proti nim hráli šachovou 
simultánku. GM David Navara z 10 partií remizoval jenom 
jednou s panem Janem Souralem (FIDE ELO 2206)                   
z šachového klubu TJ Pankrác. GM Daniele Vocaturo  prohrál 
jednou, a to   s WIM Kristýnou Petrovou (FIDE ELO 2259)           
z šachového klubu ŠK Líně a 2x remízoval s panem Jindřichem 
Trejbalem (FIDE ELO 1853)  z šachového klubu SK DDM Slaný 
a s italským šampionem do 20 let v roce 2003 v Itálii                      
a reprezentantem světového šampionátu za Itálie roku 2001 - 
2004, Giancarlem Braschim (FIDE ELO 2092) z šachového 
klubu Vitinia.
Tato akce se uskutečnila díky Mgr. Maurovi Ruggierovi, Ph.D.,              
z Italského kulturního institutu na Praze 1 a Dr. Maurovi 
Lovecchiovi (Studio Lovecchio) jako hlavnímu sponzorovi této 
akce. Šachový materiál poskytl předseda Českého šachového 
svazu Viktor Novotný. Dozor na online šachy měl starosti Radim 
Borůvka. Hlavní rozhodčí byla Erika Phamová, první 
vietnamská žena, která získala titul šachové rozhodčí 2. třídy             
v České republice. Trvalé bydliště má nyní  v Běchovicích, 
společně se svou matkou Trâǹ Thi ̣Hoà.

Erika Phamová

  

 

https://chess24.com/en/watch/live-tournaments/czech-it-mate-
2019/2/1/1

Zleva Mrg. Mauro Ruggiero Ph.D., 
tajemník Federico Bernardi, 

GM Daniele Vocaturo, 
GM David Navara, 

Viktor Novotný, 
Erika Phamová, 

Dr. Mauro Lovecchio
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Artróza vs. artritida: 
jaký je mezi nimi rozdíl?

Bolavé klouby jsou jednou z nejčastějších zdravotních potíží 
vůbec. Tušíte, jak se projevuje artróza, co způsobuje artritidu, 
čím se od sebe liší a jak jim lze předejít? Jak se dají nemoci 
kloubů léčit a co je účinná prevence? Když dojde k poškození 
kloubu, přichází nejen bolest, ale i problémy s pohybem. Mezi 
jednotlivými kloubními nemocemi je ale velký rozdíl. Pojďme 
si je přiblížit.

Artróza: opotřebované klouby 
Artróza neboli osteoartróza je degenerativní onemocnění. To 
znamená, že způsobuje nevratné změny na struktuře kloubu. 
Jednoduše řečeno, jde o nemoc z opotřebení a postihuje 
především starší lidi.
Klouby při ní otékají a pacienti trpí také jejich omezenou 
funkčností či různými deformacemi. Artrotické klouby jsou 
zhrublé a vystupují. Největší ztuhlost cítí pacienti po ránu, při 
vstávání z postele nebo po delším sezení. V klidu o ní však 
nemusíte vůbec vědět. Artrózou údajně trpí až 80% 
populace, a to nejčastěji lidé ve věku nad 50 let.
Patří sem i problémy s chrupavkou. 
Porušena je v tomto případě chrupavka v daném kloubu.              
Na začátku zasahuje pouze část kloubu, tedy i specifické 
pohyby. Teprve intenzivní poničení chrupavky ovlivní pohyb 
kloubu všemi směry. Mezi hlavní příznaky artrózy patří bolesti 
kloubů především při zvýšené zátěži a pohybu.
Poškozenou chrupavku už nespravíte
Artróza nejčastěji postihuje kyčle a kolena. Prevencí může 
být optimální zátěž při sportovní aktivitě a adekvátní 
pohybová kompenzace. Již poškozené chrupavky opravit 
nejde, ale je možné odlehčit zátěž působící na daný kloub 
díky úpravě pohybového režimu. Měli byste střídat 
pohybovou aktivitu: ke kloubům je šetrné například plavání 
nebo jízda na kole. Odborníci doporučují také vyživovat 
klouby kolagenem, který se hojně vyskytuje v mase a rybách.
Léčba artrózy 
A co dělat, když už vás nemoc postihla? Postup léčby je 
různý. Záleží na stadiu onemocnění. Základními technikami 
bývají úlevové trakce a mobilizace, zároveň v kombinaci           
s farmakologickou analgoterapií, hlavně nesteroidními 
antirevmatiky. Používají se také měkké techniky na protažení 
vaziva a přilehlých svalových struktur, lokální terapii pak 
můžeme vhodně doplnit podporou trupové stabilizace, 
známé v laické veřejnosti jako hluboký stabilizační systém 
páteře. Individuální fyzioterapie se doplňuje elektroléčbou, 
magnetoterapií nebo ultrazvukem a vodoléčebnými 
procedurami, jako je cvičení ve vodě pro odlehčení segmentu 
a relaxační vířivkové koupele.
Artritida je zánět 
Na rozdíl od artrózy, artritida je zánětlivé onemocnění 
postihující synoviální tekutinu, která vyplňuje kloub. Tato 
nemoc však vzniká bez doposud přesně známé příčiny. 
Revmatoidní artritida postihuje asi procento populace, 
přičemž ženy až třikrát častěji. Způsobuje kloubní destrukce 
a deformity. Nesouvisí však s teplem, jak si řada lidí myslí. Je 
způsobena narušením imunitního systému. Na rozdíl                 
od artrózy je pro toto onemocnění typické postižení většího 
počtu kloubů, a to kvůli revmatické tkáni, která prorůstá              
do chrupavky i přilehlých kostí. V konečné fázi může dojít             
ke kompletnímu zničení kloubní štěrbiny.
Jaké potíže mají lidé s artritidou?
Stejně jako u artrózy má i tato dlouhodobě neřešená nemoc 
za následek nevratné poškození kloubu. Pacienti mají 
sníženou imunitu, trpí zvýšenou únavou a chudokrevností. 

Můžou mít ale i spoustu dalších přidružených potíží. Napadá 
například také plíce, srdce nebo oči. Etiologie nemoci může 
být infekční, tedy virová či boreliová, nebo revmatologická    
při systémových onemocněních skeletu. Jako prevence  
před vysycháním synoviální tekutiny je účinné šetrné cvičení 
jako jóga nebo pilates.
Léčba artritidy 
Na artritidu se předepisují nesteroidní antirevmatika, jako je 
aspirin, diclofenac nebo ibuprofen. Tyto léky však jen tiší 
bolest, ale příčinu neléčí. Pokud je nemoc natolik vážná, že je 
kloub zcela nefunkční, může být nahrazen umělým. 
Diagnostika a léčba artritidy by měla patřit do rukou 
zkušeného revmatologa, eventuálně ortopeda. V případě 
akutního stadia volíme klidový režim a úlevovou terapii – 
vždy záleží na povaze základního onemocnění. 
Nicméně zatím nejúspěšnější je biologická léčba, která je 
však dost nákladná a pacientům v počáteční fázi nemoci se 
obvykle nedostává. Počty pacientů, kteří se k biologické 
léčbě dostanou, sice rok od roku stoupají, ale podle dat           
z okolních států je Česko „na chvostu“. Dostupná je pouze 
pro 4 -5%. 

Adéla Kroisová
s použitím internetu

SUDOKU - řešení

Sudoku č. 1

Sudoku č. 2
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